
 

 

EN  Albena Petrovic is a Luxembourgish 
composer and pianist of Bulgarian origin and a Knight of 
The Order of Merit of the Grand Duchy of Luxembourg - 
L’Ordre de Mérite du Grand-Duché de Luxembourg ( 
2013). She is honored also with the Médaille de Mérite en 
Argent de l’Union Grand Duc Adolphe (2017), Médaille en 
Argent de l’Union Saint Pie X (2018) and the « Cultural 
Award 2007 » from the municipality of Hesperange. In 
2007 she was a jury member of the International 
Composition Competition "Valentino Bucchi" in Rome. 

 Born in Sofia, she got her Master in Composition and 
music writing and her final diploma as a concert pianist in 

Bulgaria. Since 1996 she lives in Luxembourg. She has written more than 600 works in 
various music genres, also 8 operas and 3 concertos with orchestra. Some of her works 
are published by SCHOTT MUSIC International, Luxembourg Music Publishers, Editions 
L’Octanphare, Furore Verlag. Recently she realized 5 integral  CD : CRYSTAL DREAM, THE 
VOYAGER, BRIDGES OF LOVE,  DREAMLOVER  and SANCTUARY by label  
solo.musica.de, with a big international success and press acclaim and received 
nominations for Opus Klassik 2019, 2020 and Opus Klassik 2022.     
 Albena Petrovic is President/Founder of the International Composition Competition 
“Artistes en Herbe” ("Budding Artists") under the auspices of the Ministry of Culture of 
Luxembourg. Already with her sixth edition, the Competition is unique in its kind in Western 
Europe - children of tenders’ age may compete in the Junior category, and in Senior 
category adult composers are invited to compose music which will enrich the pedagogic 
repertoire for children.      WEBSITE www.albena-petrovic-vratchanska.com 

 

FR   Albena Petrovic  est une compositrice et pianiste luxembourgeoise d'origine 
bulgare et Chevalier de L'Ordre de Mérite du Grand-Duché de Luxembourg (2013). Elle est 
également honorée de la Médaille de Mérite en Argent de l'Union Grand-Duc Adolphe 
(2017), de la Médaille en Argent de l'Union Saint Pie X (2018) et du ‘ Prix Culturel 2007 ’ de 
la commune de Hespérange. En 2007, elle a été membre du jury du Concours international 
de composition ‘Valentino Bucchi’ à Rome, Italie.  

Elle a écrit plus de 600 œuvres dans divers genres musicaux, inclus 8 opéras et 3 
Concertos avec orchestre. Certaines de ses œuvres sont publiées par SCHOTT MUSIC 
International, Luxembourg Music Publishers, Editions L'Octanphare, Furore Verlag. Sa 
discographie contienne 5 CD monographiques CRYSTAL DREAM, THE VOYAGER, 
BRIDGES OF LOVE, DREAMLOVER et SANCTUARY par le label solo.musica.de, avec un 
grand succès international et acclamés par la presse, ont reçus des nominations pour Opus 
Klassik 2019, 2020 et Opus Klassik 2022 .  

Albena Petrovic est Présidente/Fondatrice du Concours International de 
Composition « Artistes en Herbe » sous les auspices du Ministère de la Culture du 
Luxembourg. Déjà après  sa cinquième édition, le Concours est unique en son genre en 
Europe occidentale - les enfants en âge de tendre peuvent concourir dans la catégorie 
Junior, et dans la catégorie Senior, les compositeurs adultes sont invités à composer de la 
musique qui enrichira le répertoire pédagogique pour enfants. 
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